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Referat fra møde i ODMs udvalg for turisme og oplevelsesøkonomi  

d. 25.8.2023 

Tilstede på teams: Lene, Ulla, Søren M, Søren B, Julie og Louise (ref.) 
 

 

1. Godkendelse af dagsorden, referat samt valg af referent.  

a. Dagsorden og referent godkendt. Referat fra mødet i april er udsendt som slides fra 

seminardag på Lolland med besøg fra DKNT og Destination Lolland-Falster. Enighed 

om at det var en god lærerig dag! 

2. Udvalgets sammensætning 

a. Julie genindtræder i gruppen efter endt barsel. Velkommen tilbage!  

Ved næstkommende møde i ODMs bestyrelse vurderer Julie og Søren B, der begge 

også sidder der, om de begge skal blive i udvalget. Udvalget hilser begge profiler 

meget velkomne! 

b. Der er ikke modtaget ønsker om medlemskab i udvalget, ligesom udvalget ikke pt. 

har ønsker om tiltrædelser af bestemte profiler. 

c. En gang årligt inviteres Christina Papsø Weber, SLKS til at deltage i et af udvalgets 

møder. Christina inviteres også til konferencen (punkt 3). Louise sikrer invitationer.  

3. Netværkskonference om kulturturisme - STYRKET SAMARBEJDE MELLEM KULTUR- og 

TURISMEERHVERV.  

Konference d. 31.10. med Dansk Storbyturisme, Dansk Kyst og Natur og Danske 

Destinationer. Programudkast fra Louise Örnfelt kommenteret. Louise, Søren og Mette 

erstatter Claus K. Jensen i forhold til velkomst, arbejdet med spørgeskemaundersøgelsen 

samt fortælling om samarbejdet mellem museer og destinationsselskaber.  

Louise afklarer i forhold til pladsantal, så såvel udvalg, relevante medarbejdere på 

udvalgets institutioner og ODMs bestyrelse samt ODMkontoret kan deltage.  

 

4. Erfaringer fra sommeren på turismeområdet. 

Erfaringsudveksling i udvalget. Generelt en god sommer for alle med mange turister i juli 

og august - på Arbejdermuseet helt op på 60 % flere primært danske turister.  

Lene kunne berette, at Skanderborg Kommune er godt på vej til at melde sig ud af 

samarbejdet med Visit Århus og foreløbigt ikke har fundet nye samarbejdspartnere. 

 

5. Nyt fra Turisme Advisory Boardmøde (møde d. 21.8.2023), Louise  

a. Kommentarer fra mødet videregivet til udvalget i stikord: Man ser værdien af kultur 

som en markør for, at turister finder Danmark interessant, fordi her er trygt og et 

rart klima. Turister fra Tyskland og Holland er på vej tilbage. Amerikanerne mangler 

stadig – St.Petersborg der ikke trækker pt. Status på Green Attraction, Copencore 
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og Greenkey på museerne. Husk også det gode i turismen, der er meget tale om 

støj og bøvl men også mange gode effekter.  

 

b. Hvad ønsker udvalget at tage med til ADB? En-to måneder før næste møde sikrer 

Louise, at den nationale strategi for bæredygtig vækst i dansk turisme (bilag 4) 

diskuteres i udvalget, da denne formentlig diskuteres ved møderne i ADB. Udover 

det udsendes dagsorden for mødet til udvalget til kommentering, så Louise kan 

bringe udvalgets (og museernes) tanker med. 

 

6. Årets opgaver i udvalget 

Ved kommende møder vil udvalget behandle emnerne:  

• Prissætning, indtjening pr. gæst og entrépris.  

• Retorikken om at det går godt.  

• Åbningstider.  

• Ekstern kommunikationsstrategi.   

Udover dette vil vi have fokus på dette års konference samt vurdere muligheden for en 

konference i 2024.  

 

7. Evt.  

Udvalget ønsker at synliggøre dets arbejde. Dette kan ske f.eks. i ODMs nyhedsbreve og 

ved chefnetværksmødet. Samme synlighedstrang gør sig gældende for de to andre ODM- 

udvalg.  

Udvalget skriver sammen med øvrige konferencearrangører en artikel til kulturmonitor om 

samarbejdet med konferencen forud for afholdelse af denne.  

 


